
Ingressos 2015 Despeses 2015

Fundació Privada Cellex 20.000,00

(per a concursos)

IEC (publicacions) 6.000,00

IEC (activitats cient́ıfiques) 10.000,00

Ingressos financers 1.000,00

Romanent 2014 12.900,00

Total 172.200,00

Olimṕıada Matemàtica 5.000,00

Cangur 95.000,00

Estalmat 5.000,00

EMS & SCM Joint Meeting 2015 6.500,00

12a Jornada d’Ensenyament 3.000,00

Museu de les Matemàtiques 3.000,00

Fem Matemàtiques 2.000,00

Despeses de personal 8.500,00

Despeses de secretaria 1.500,00

Despeses financeres 400,00

Missatgeria i correus 5.000,00

Conferències i activitats 4.500,00

Total 172.200,00

Esperem que tots els ingressos s’acabin fent efectius i sigui possible tirar endavant totes les
activitats i projectes que hi ha previstos sense haver de fer ús de la guardiola.

Pel que fa al fons de promoció, a l’Assemblea del 26 de novembre es va decidir, tal com s’ha fet
aquests darrers anys, fer-ne dues convocatòries de 4.000 euros cadascuna.

També us comuniquem la decisió de no augmentar les quotes de soci.

Mariona Petit
Tresorera de la SCM

Editorial

Editorial

Benvolguts socis i lectors,

Avui escric aquest, més que probable, darrer
editorial al tren de rodalies, anant a treballar
a la central des de la meva nova residència
a Sant Sadurńı d’Anoia (i si cal l’acabaré en
el tren de tornada a casa). Després de dotze
anys de viure a Salou ens hem traslladat a
aquest petit poble de l’Alt Penedès, on esperem
estar-nos força anys, si Déu vol. És dimarts
10 de desembre, just després del pont de la
Puŕıssima, i fa un dia esplèndid (net, assolellat
i fred, com a mi m’agrada), amb unes vistes
espectaculars a la muntanya de Montserrat
(malauradament, ara que ja sóc de tornada
cap a casa i enllesteixo l’editorial, mentre llegia
el Twitter m’he assabentat que hi ha tres
persones que han mort a causa dels forts vents;

aix́ı doncs no ha estat un dia tant esplèndid
metereològicament parlant com semblava al
mat́ı).

En tot cas, com segurament alguns de
vosaltres ja sabeu, fa deu dies que a l’Assemblea
General de la SCM la candidatura a la Junta
de la SCM que, juntament amb Enric Ventura,
Iolanda Guevara, Natàlia Castellana i Albert
Ruiz vam presentar, va ser escollida. Per tant,
la meva condició de president de la SCM fa que
la meva feina com a editor de la SCM/Not́ıcies
hagi de concloure.

Aquest fet no gens imaginable quan vaig
iniciar la feina d’editor ara fa un any i mig
fa que aquesta col·laboració amb la SCM hagi
estat molt més curta del que em pensava
(l’Enric, el meu predecessor, s’hi va estar vuit
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anys). Però les coses són com són. A hores d’ara
no sabem qui seguirà fent aquesta feina tan
maca i al mateix temps tan intensa. Veurem.

No obstant això, haver editat tres números
de la SCM/Not́ıcies no ha estat innocu pel que
fa a la meva activitat com a membre de la
comunitat matemàtica catalana. Amb això vull
dir que malgrat ser una tasca que demana força
dedicació, m’ha servit per aprendre moltes
coses de les activitats que es fan a casa nostra
i m’ha obert els ulls a tota l’activitat que
realitzen els nostres companys de secundària.
El balanç que en faig és molt positiu i deixo
aquesta feina millor que quan vaig arribar.

No vull repetir-me amb algunes observa-
cions que ja he fet en editorials anteriors
però hi ha algunes coses que vull destacar.
La primera i més important és la voluntat de
molts de vosaltres per participar i ajudar-me.
El contrapunt és el fet que hem de ser capaços
d’engrescar gent nova i aix́ı descarregar de feina
als més participatius. L’altra és la immensa
dificultat que suposa que la SCM/Not́ıcies
surti puntualment; juliol i desembre, diguem.
En el darrer editorial us deia que aquest cop
śı que ho havia aconseguit i que rebŕıeu la
SCM/Not́ıcies als voltants de la Diada! No
cal dir que els qui la vau llegir (em consta
que almenys una persona ho va fer!) estàveu
atònits ja que la SCM/Not́ıcies no us va
arribar fins a mitjan d’octubre, en el millor
dels casos. No és pas la meva intenció repartir
culpes, ja que tots els processos editorials i
de distribució pateixen entrebancs que no són
atribüıbles a ningú en concret, però el que śı
que puc dir és que la SCM/Not́ıcies estava
preparada el 10 de juliol (i per això estava
tan segur que aquest cop śı que ho havia
aconseguit). Aquest fet està provocant que la
present SCM/Not́ıcies vagi tard, ja que hi ha
seccions que depenen dels números anteriors
i algunes dinàmiques pròpies dels continguts
també pateixen aquests desajustos temporals.
Em sap greu.

Finalment, una vessant que crec que cal
reconsiderar, i aix́ı ho vaig fer notar a l’acte de
presentació de la candidatura a la presidència a
la SCM, és la consideració de la SCM/Not́ıcies
com a font real de not́ıcies. Us copio literalment
el que vaig dir:

Des de ja fa uns anys tothom és més o menys
conscient del canvi que està afectant les
poĺıtiques de comunicació de les institucions
amb caràcter general. Els twitters, els blogs,
els webs, els correus electrònics, etc. Tot
això no existia fa deu anys. Jo (perdoneu la
referència tan personal), potser per tarannà,
hi crec molt. Sembla impossible, però per
a les noves generacions, un espai potent
a la xarxa pot tenir més efecte que deu
volums de la SCM/Not́ıcies. I que consti
que Enric Ventura (en més gran mesura) i jo
personalment (durant el darrer any i escaig)
hem estat els editors de la SCM/Not́ıcies i
hem invertit un grapat d’hores en el seu bon
funcionament.

Sincerament penso que és molt important
que la SCM/Not́ıcies segueixi canalitzant
la feina feta per la nostra comunitat i que
segueixi sent també un referent de comu-
nitat per a tots aquells que no participen
activament i directa en les activitats que
es realitzen, però que se’n senten part́ıcips.
Una altra cosa és la seva funció com a
generador de not́ıcies en un món on aquestes
són tan volàtils i immediates. Hi ha molta
feina a fer en aquest àmbit i l’Albert ens
pot ajudar molt a portar-ho a terme (tot
i que la tasca més urgent és buscar-me un
substitut...).

No us vull entretenir més. Us agraeixo molt
la vostra disponibilitat. I agraeixo a Raquel
Hernández i a Raquel Caparrós l’ajut inesti-
mable durant les edicions d’aquests números.
Gràcies de debò.

Xavier Jarque
Editor de la SCM/Not́ıcies
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